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Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Görel Petersson 

Utdragsbestyrkande 
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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  
Moderata samlingspartiet (M) 

Mats Gerdau X  Annika Jung T  

Cathrin Bergenstråhle X  Christer Lydig T  

Tobias Nässén X  Anna Kjellin Flory -  

Eva Öhbom Ekdahl X  Eivor Örenmark T  

Filip Wiljander X  Bo Bergkvist T  

Linda Norberg -  Petter Larsson -  

Ylva Sandström X From § 247 Lennart Bergh T  

Peter Zethreus X  Oliver Rykatkin T  

Helene Skantze X  Lena Edström Sandin -  

Lars Stenholm X  Eric Lindahl T  

Eva Närvä Eickenrodt X  Anders Markow N  

Sofia Fölster -  Christina Rinman -  

Susanne Markow -     

Henrik Barck X     

Johan Hiller X From § 247    

Vilma Mori Aguilar -     

Pernilla Hsu X From § 247    

Richard Wendt X     

Magnus Wakander X     

Lotta Riedel -     

Magnus Sjöqvist X     

Sebastian Ridderskans -     

Dominique Faymonville -     

Anders Bruhn X      

Folkpartiet liberalerna (FP)      

Gunilla Grudevall-Steen X  Anna-Karin Boréus T From § 261

Monica Brohede Tellström X  Kurt Björkholm N From § 247

Stefan Saläng X  Gertrud Lindgren N  
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Louise Granath X §§ 247-260    

Mats Granath X     

Centerpartiet (C) 

Christine Lorne X Håkan Ekengren N  

Mia Wallgren X Ingmar Sahlgren -  

Hans Peters X     

Kristdemokraterna (KD) 

Jan-Eric Jansson  X  Anders Tiger N  

Lydia Liu X  Karolina Johansson N  

Socialdemokraterna (S) 

Khashayar Farmanbar X Ej §§ 256-7 pga jäv Andreas Falk T  

Anita Johansson X  Majvie Swärd T  

Espen Bjordal X  Erik Svanfeldt T  

Helena Westerling X  Ella Tegsten T  

Mattias Qvarsell -  Tom Johnsson -  

Martin Hellströmer -  Pia Ellström T  Tom § 264

Zakia Mirza -      

Kaj Nyman  X      

Gunnel Nyman Gräff X      

Kürsad Orhan -     

Maria Lähetkangas -     

Miljöpartiet de gröna (MP)  

Åsa Marnell X  Ninni Lindberg N   

Sidney Holm X  Per Chrisander -  

Louise Ollivier X  Desha Svenneborg N   

Magnus Söderström X  Mathias Zachariassen -  

Lisskulla Zayane X     

Roger Bydler X     

Pascal Fall X     

Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X  Shahin Malak N  

Bosse Ståldal X  Johan Kjellman N  

Efson Goutom X     

Mikael Carlsson X     

Vänsterpartiet (V) 
Camilla Carlberg X  Lars Örback -  
Rolf Wasteson -  Barbro Sörman T  
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Birgit Hansson X      
Sverigedemokraterna (SD)      

Eric Myrin X  Åsa Nyberg N  Tom § 259 

David Bergquist X  Esa Örmä N  Tom § 259 
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§ 241 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Filip Wiljander och Magnus Söderström att jämte 
ordföranden justera protokollet. Justeringen äger rum den 26 oktober 2015 klockan 13.00 i 
Nacka stadshus, entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 242 Dnr KFKS 2015/616-330 

Stugor i Skuruparken och allmänhetens tillgång till 
Skuruparken 
Interpellation den 21 september 2015 av Christina Ståldal (NL) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellation 
 
- - - - - 
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§ 243 Dnr KFKS 2015/623-510 

Planering för ökad biltrafik från Nacka 
Interpellation den 21 september 2015 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellation 
 
- - - - - 
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§ 244 Dnr KFKS 2015/621-790 

Nacka kommuns välfärdsbyggnader och framtida 
personalförsörjning 
Interpellation den 21 september 2015 av Gunnel Nyman Gräff, Andreas Falk och Espen 
Bjordal (S) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellation 
 
- - - - - 
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§ 245 Dnr KFKS 2015/617-050 

Avbrutna upphandlingar i Nacka kommun 
Interpellation den 21 september 2015 av Khashayar Farmanbar, Helena Westerling och Kaj 
Nyman (S) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellation 
 
- - - - - 
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§ 246 Dnr KFKS 2015/619-751 

Placering av ensamkommande barn 
Interpellation den 21 september 2015 av Maria Lähetkangas, Gunnel Nyman Gräff och 
Mattias Qvarsell (S) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellation 
 
- - - - - 
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§ 247 Dnr KFKS 2014/825-113 

Ny ersättare (M) i kommunfullmäktige 

Notering 
Länsstyrelsen har utsett Christina Rinman till ny ersättare. 
 
- - - - - 
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§ 248 Dnr KFKS 2014/825-113 

Ny ersättare (M) i kommunfullmäktige 

Notering 
Länsstyrelsen har utsett Anders Markow till ny ersättare. 
 
- - - - - 
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§ 249 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av tre nämndemän (nominerade av NL) för 
tjänstgöring i Nacka tingsrätt för perioden 2016-2019 

Beslut 
Kommunfullmäktige utser Staffan Waerndt, Alfredsrovägen 9, 133 37 Saltsjöbaden, 
Kerstin Barve, Stensövägen 22, 138 30 Älta och Ulla Anserius, Uttervägen 11, 132 36 
Saltsjö-Boo till nämndemän (nominerade av NL) för tjänstgöring i Nacka tingsrätt för 
perioden 2016-2019. 
 

Handlingar 
Uppdaterad förteckning över nämndemän 2016-2019, daterad den 19 oktober 2015. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 21 september 2015 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 250 Dnr KFKS 2015/825-113 

Val av två nämndemän (nominerade av M) för 
tjänstgöring i Nacka tingsrätt för perioden 2016-2019 

Beslut 
Kommunfullmäktige utser Sophie Wollung, Svartviksringen 3 B, 133 36 Saltsjöbaden och 
Louise Sjöblom, Vikinghillsvägen 74, 132 37 Saltsjö-Boo, till nämndemän (nominerade av 
M) för tjänstgöring i Nacka tingsrätt för perioden 2016-2019. 
 

Handlingar 
Uppdaterad förteckning över nämndemän 2016-2019, daterad den 19 oktober 2015. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 21 september 2015 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 251 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av deltidsengagerad förtroendevald, 6%, efter 
beviljat entledigande 87% av Mikael Carlsson (NL) 

Beslut 
Som ny deltidsengagerad förtroendevald, 6%, väljs Magnus Liw, Kantatvägen 17, 131 40 
Nacka.  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 21 september 2015 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 252 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
arbets- och företagsnämnden från Nina Kienast (V) samt 
val av ny ersättare 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 253 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
miljö- och stadsbyggnadsnämnden från Sigrid Eklöf (V) 
samt val av ny ledamot och ny ersättare 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Birgitta Rasmussen, Husarvägen 9, 132 47 Saltsjö-Boo. 
 
Val av ny ersättare bordläggs. 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 254 Dnr KFKS 2009/482-251 

Två exploateringsavtal för detaljplaneområdet 
Danvikshem, fastigheten Sicklaön 37:77 och fastigheten 
Sicklaön 37:42 

Beslut 
Med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen återremitteras 
ärendet enligt följande. 
 

 Ärendet återremitteras för att komplettera detaljplanen med tillgänglighetsanpassad 
gångväg för att de boende ska kunna ta sig till bussarna 

o som inte har den stora lutningen som idag finns på Finnbodavägen 
o företrädesvis vara placerad söder om vård- och omsorgsboendet och 

Danvikshem 
o Knyts ihop med Danvikshem samt med en övergång med busshållplatsen 

på Danvikshemsvägen 
 

 Föreliggande avtal ska kompletteras med en bindande förbindelse från 
exploatörernas sida som säkerställer att det finns en tillgänglighetsanpassad 
gångförbindelse mellan seniorhuset och befintliga busshållplatsen vid 
Danvikshemsvägen, både temporärt under utbyggnadstiden och permanent när den 
nya bebyggelsen är klar. 

Ärendet 
Syftet med detaljplanen för Danvikshem är att kunna komplettera området med ca 110 nya 
lägenheter i bostäder för åldersgruppen 55+ och 30-60 nya platser i gruppboende. Östra 
Finnbodavägen rustas upp och byggs ut med kommunalt vatten och avlopp samt 
gångbana.  
  
Till planen hör två exploateringsavtal, ett avtal med Stiftelsen Danviks Hospital, ägare av 
fastigheten Sicklaön 37:42 och ett avtal med HSB Stockholm Ekonomisk Förening och 
Finnboda Trädgårdar Mark AB som gemensamt äger den nybildade fastigheten Sicklaön 
37:77.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 223 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 19 augusti 2015 
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Avtal med HSB Stockholm Ekonomisk Förening och Finnboda Trädgårdar Mark AB, med 
bilagor 
Avtal med Stiftelsen Danviks Hospital, med bilagor 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 223 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta följande 
 

1. Kommunen ska ingå föreslaget exploateringsavtal med HSB Stockholm 
Ekonomiska Förening och Finnboda Trädgårdar Mark AB för fastigheten Sicklaön 
37:77. 

 
2. Kommunen ska ingå föreslaget exploateringsavtal med Stiftelsen Danviks Hospital 

för fastigheten Sicklaön 37:42. 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Hans Peters, Jan-Erik Jansson och 
Mats Gerdau, bifall till kommunstyrelsens förslag med följande tillägg. 
”Kommunfullmäktige noterar att det finns en avsiktsförklaring mellan HSB och 
Danvikshem som säger att vägen utmed Danvikshems tekniska förråd ska kunna användas 
för gående. Det är bra och förpliktigar för båda parter att detta vidmakthålls långsiktigt. 
Kommunfullmäktige förutsätter att man i det vidare arbetet med att genomföra 
detaljplanen särskilt beaktar tillgänglighetsaspekterna till och från seniorlägenheterna, till 
exempel genom värmeslingor i marken och räcke utmed vägen vid sluttande partier. 
Kommunfullmäktige noterar också med tillfredsställelse de övriga åtgärdsförslag som 
redovisas av HSB i tjänsteskrivelsen och kommer även fortsättningsvis att följa hur 
tillgängligheten kan underlättas framöver.”  
 
Helena Westerling yrkade, med instämmande av Sidney Holm, Camilla Carlberg, Eric 
Myrin och Khashayar Farmanbar, att ärendet skulle återremitteras för att komplettera 
detaljplanen med tillgänglighetsanpassad gångväg för att de boende ska kunna ta sig till 
bussarna 

o som inte har den stora lutningen som idag finns på Finnbodavägen 
o företrädesvis vara placerad söder om vård- och omsorgsboendet och 

Danvikshem 
o Knyts ihop med Danvikshem samt med en övergång med busshållplatsen 

på Danvikshemsvägen 
 
Cathrin Bergenstråhle yrkade avslag på Helena Westerlings yrkande om återremiss. 
 
Stefan Saläng yrkade, med instämmande av Christina Ståldal, att ärendet skulle 
återremitteras Återremiss med följande uppdrag: Föreliggande avtal ska kompletteras med 
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en bindande förbindelse från exploatörernas sida som säkerställer att det finns en 
tillgänglighetsanpassad gångförbindelse mellan seniorhuset och befintliga busshållplatsen 
vid Danvikshemsvägen, både temporärt under utbyggnadstiden och permanent när den nya 
bebyggelsen är klar. 
 
Mats Gerdau yrkade avslag på Stefan Salängs yrkande om återremiss. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Helena Westerlings yrkande om återremiss mot 
Cathrin Bergenstråhles yrkande om avslag på detsamma och fann att Cathrin 
Bergenstråhles yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen 
avgavs 30 röster för Cathrin Bergenstråhles yrkande och 27 röster för Helena Westerlings 
yrkande om återremiss. Fyra ledamöter avstod. Med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 
5 kap 36 § kommunallagen, hade kommunfullmäktige således beslutat att återremittera 
ärendet i enlighet med Helena Westerlings yrkande. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 1 
 

Ordföranden ställde därefter proposition på Stefan Salängs yrkande om återremiss mot 
Mats Gerdaus yrkande om avslag på detsamma och fann att Mats Gerdaus yrkande hade 
bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 29 röster för Mats 
Gerdaus yrkande och 25 röster för Stefan Salängs yrkande om återremiss. Sju ledamöter 
avstod. Med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen, hade 
kommunfullmäktige således beslutat att återremittera ärendet i enlighet med Stefan Salängs 
yrkande. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 2 

Protokollsanteckningar 
Stefan Saläng (FP) antecknade för egen del följande. 
”Den enklaste och mest rationella lösningen för att säkerställa en trygg och 
tillgänglighetsanpassad gångförbindelse mellan seniorhuset och befintliga busshållplatsen 
vid danvikshemsvägen är att Nacka kommun i de nu aktuella exploateringsavtalen ställer 
krav på ett servitut mellan berörda fastigheter.  Redan i det ursprungliga köpeavtalet mellan 
stiftelsen och HSB förutsattes ett sådant servitut.” 
 
Hans Peters antecknade följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 
”Det är viktigt att tillgängligheten för de boende i HSB-husen blir så bra som möjligt. Det 
är dock inte möjligt for kommunen att formellt tvinga fram en överenskommelse mellan 
Danvikshem och HSB gällande framkomlighet mm. Frågan ligger egentligen utanför 
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kommunens ansvarsområde. Däremot är vi angelägna om att parterna sätter sig ned och 
förhandlar om långsiktiga lösningar för att säkerställa så att de boende kan komma till 
busshållplats mm. väster om Danvikshems byggnader. Centerpartiet ser gärna att Nacka 
kommun tar initiativ till överläggningar mellan Danvikshem och HSB och dessutom bidrar 
med det som ryms inom sitt uppdrag som kommun. För oss är det viktigt att en 
överenskommelse som gynnar båda parter nås.” 
 
Jan-Eric Jansson antecknade följande för Kristdemokraternas fullmäktigegrupp. 
”De hinder som funnits för att säga ja till Danvikshemsplanen har efter hand undanröjts. 
Det handlar framför allt om parvillorna på den viktiga norra platån som nu är borta ur 
planen. Det ger allmänheten ett avsevärt förbättrat tillträde till platån. 
På platån kan nu också en rosenträdgård anläggas. Ett projekt som ytterligare skulle kunna 
höja värdet av denna plats och göra den till en besökspärla på en av Nackas vackraste 
platser. 
Det är mycket angeläget att äldreboendet Övre Varis byggs. Det behövs fler platser på 
äldreboende. Det kan nu komma igång genom den här planen. Det är också värdefullt att 
bostäderna för 55-plussare byggs. Det handlar i praktiken om trygghetsboende, en mycket 
efterfrågad boendeform. 
Men det finns smolk i beslutsbägaren. Smolk som egentligen inte hör till beslutet. 
Danvikshem vill av allt att döma försvåra för de boende i Seniorhuset att enkelt ta sig till 
bussen på Västra Finnbodavägen och till restaurangen i Danvikshem. 
Till bussen har dock en väg anvisats. En mindre bra väg, men det är i alla fall en möjlig väg. 
Det är ett starkt kuperat område som får svåra konsekvenser för personer som behöver en 
god tillgänglighet. 
Till restaurangen tycks man däremot medvetet vilja hindra Seniorhusets boende att komma. 
Flera enkla vägar dit har byggts igen. Det är obegripligt, men inte skäl till att stoppa 
detaljplanen. Kommunen ska inte använda planmonopolet för att tvinga andra parter att 
samarbeta. 
Då det gäller möjligheten för Seniorhusets boende att nå bussförbindelser, så ger 
detaljplanen en annan bra lösning. De boende i Seniorhuset skulle kunna ges rätt att gå 
igenom de tillkommande södra husen och ta deras hiss ner till Kvarnholmsvägens nivå. 
Där nere finns plan och allmäntillgänglig mark för en enkel gångväg till bussen på 
Kvarnholmsvägen. Detta är en närmare väg till buss än att ta sig till Västra Finnbodavägen. 
Det förefaller rimligt att HSB låter boende i ett HSB-hus få möjlighet att gå igenom och ta 
hissen i ett annat HSB-hus och sedan gående passera i närheten av ytterligare andra HSB-
hus.” 
 
Sidney Holm antecknade följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
”Det är helt oacceptabelt med de försämrade möjligheterna för de boende i seniorhusen att 
ta sig till busshållplatsen i förslaget till detaljplan. Detta måste lösas innan planen antas, 
annars ger kommunen upp sin möjlighet att påverka och får helt förlita sig på 
byggherrarnas goda vilja. Vi i Miljöpartiet anser att det är kommunens ansvar att 
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tillgängligheten till kollektivtrafik inte försämras när Nacka bygger stad. Som styrande 
politiker kan man i det här fallet inte bara luta sig tillbaka och hoppas att någon annan löser 
problemet.” 
 
Eric Myrin antecknade följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
”Sverigedemokraterna ser mycket positivt på att det byggs fler trygghetsboenden och andra 
former av särskilda boenden för äldre, exempelvis 55+-boenden. Vi tycker därför förslaget 
i det stora hela är bra. I det här fallet är det dock beklagligt med den situation som uppstått 
med den begränsade tillgängligheten som uppstod för de boende i seniorhuset i och med 
att gångtunneln sattes igen. Med anledning av det är det av största vikt att kommunen tar 
sitt ansvar och tillser att tillgängligheten på något sätt kan tryggas innan detaljplanen 
beslutas. Därför yrkar vi på en återremiss av ärendet.” 
 
Camilla Carlberg antecknade följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
”Det är ett politiskt ansvar att se till att tillgängligheten i ett område, i detta fall 
detaljplaneområdet Danvikshem, tillgodoses. Här är det mycket backigt och många 
invånare har svårt att röra sig på grund av hög ålder. Till detta kommer att Danvikshem är 
en stor arbetsplats och tillgängligheten behöver säkerställas även för personal av olika slag. 
Det går inte att lägga över ansvaret för tillgängligheten på fastighetsägare. Eftersom en 
gångtunnel som tidigare fanns nu är stängd behövs att ett nytt omarbetat förslag tas fram 
där tillgängligheten är tillgodosedd.” 
 
Gunilla Grudevall Steen antecknade följande för samtliga i Folkpartiets fullmäktigegrupp 
utom Stefan Saläng. 
Folkpartiet Liberalerna välkomnar de nya vårdplatserna som tillskapas Danvikshem och de 
nya seniorhusen som HSB ska uppföra. Vi vet att dessa behövs i Nacka. 
De nya omarbetade förslaget är ett bra exempel på boendeinflytande. Det är bl.a.  tack vare 
att man lyssnade på de boende som de tänkta parvillorna utmed Norra kusten togs bort. 
Den nya planen betyder en förtätning i området , vilket kommer innebära ett bättre 
underlag för busstrafik. Det är viktigt då tillgängligheten är en utmaning i området. 
 
Via en avsiktsförklaring mellan HSB och Danvikshems stiftelse, har man också försäkrat 
sig om att de boende i såväl befintliga som nya hus ska kunna ta sig till busshållplatsen  på 
Danvikshemsvägen via norra sidan av  Danvikshem. Det är den väg som används 
idag, efter att den gång som man kunnat passera igenom under Danvikshems fastighet 
stängdes.   
Vissa justeringar för att få den vägen än mer tillgänglig kommer göras. Vi från Folkpartiet 
Liberalerna kommer inte att släppa frågan - tillgänglighet är viktigt för allas frihet och 
självständighet. Vi står bakom det yttrande som Alliansen, tack vare Folkpartiet, föreslog 
fullmäktige, där vi säger att vi fortsättningsvis ska följa hur tillgängligheten kan underlättas 
framöver. 
- - - - - 
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§ 255 Dnr KFKS 1996/82-214 

Detaljplan för Danvikshem, Sicklaön 37:42 m.fl. 
fastigheter på västra Sicklaön 

Beslut 
Med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen återremitteras 
ärendet enligt följande. 
 

 Ärendet återremitteras för att komplettera detaljplanen med tillgänglighetsanpassad 
gångväg för att de boende ska kunna ta sig till bussarna 

o som inte har den stora lutningen som idag finns på Finnbodavägen 
o företrädesvis vara placerad söder om vård- och omsorgsboendet och 

Danvikshem 
o Knyts ihop med Danvikshem samt med en övergång med busshållplatsen 

på Danvikshemsvägen 

Ärendet 
Förslaget till detaljplan för Danvikshem innebär att området kan kompletteras med cirka 
110 nya lägenheter i bostäder för åldersgruppen 55+ och 30-60 nya platser i gruppboende. 
Östra Finnbodavägen rustas upp och byggs ut med kommunalt VA och gångbana. 
Värdefull kulturmiljö, naturmark och landskapsbild skyddas och bevaras. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 224 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 19 augusti 2015, reviderad 17 september 2015 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 24 juni 2015 § 120 
Utlåtande 
Detaljplanekarta, 2 delar 
Planbeskrivning 
Genomförandebeskrivning 
Miljöredovisning  
Gestaltningsprogram 

Bilaga miljöredovisning – PM genomförande 
 
Till tjänsteskrivelse fogas karta över området samt översikt över kommunala beslut. Tryck 
på följande länk eller gå in på Nacka kommuns hemsida, där handlingar som hör till 
ärendets tidigare skeden finns:  

http://www.nacka.se/web/bo_bygga/projekt/sickla_karta/danvikshem/Sidor/default.asp
x 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 224 
Kommunstyrelsen tillstyrkte planförslaget och föreslår att kommunfullmäktige antar 
planförslaget. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 24 juni 2015 § 120 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslog att 
kommunfullmäktige skulle anta planförslaget. 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden uppmanade kommunstyrelsen att tillsammans med 
berörda fastighetsägare söka lösa tillgängligheten för de boende i seniorhusen, i syfte att 
underlätta för äldre personer att ta sig fram och tillbaka till sina bostäder, även när 
utbyggnaden avslutats. 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Hans Peters, Jan-Erik Jansson och 
Mats Gerdau, bifall till kommunstyrelsens förslag med följande tillägg. 
”Kommunfullmäktige noterar att det finns en avsiktsförklaring mellan HSB och 
Danvikshem som säger att vägen utmed Danvikshems tekniska förråd ska kunna användas 
för gående. Det är bra och förpliktigar för båda parter att detta vidmakthålls långsiktigt. 
Kommunfullmäktige förutsätter att man i det vidare arbetet med att genomföra 
detaljplanen särskilt beaktar tillgänglighetsaspekterna till och från seniorlägenheterna, till 
exempel genom värmeslingor i marken och räcke utmed vägen vid sluttande partier. 
Kommunfullmäktige noterar också med tillfredsställelse de övriga åtgärdsförslag som 
redovisas av HSB i tjänsteskrivelsen och kommer även fortsättningsvis att följa hur 
tillgängligheten kan underlättas framöver.”  
 
Helena Westerling yrkade, med instämmande av Sidney Holm, Camilla Carlberg, Eric 
Myrin och Khashayar Farmanbar, att ärendet skulle återremitteras för att komplettera 
detaljplanen med tillgänglighetsanpassad gångväg för att de boende ska kunna ta sig till 
bussarna 

o som inte har den stora lutningen som idag finns på Finnbodavägen 
o företrädesvis vara placerad söder om vård- och omsorgsboendet och 

Danvikshem 
o Knyts ihop med Danvikshem samt med en övergång med busshållplatsen 

på Danvikshemsvägen 
 
Cathrin Bergenstråhle yrkade avslag på Helena Westerlings yrkande om återremiss. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Helena Westerlings yrkande om återremiss mot 
Cathrin Bergenstråhles yrkande om avslag på detsamma och fann att Cathrin 
Bergenstråhles yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen 
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avgavs 29 röster för Cathrin Bergenstråhles yrkande och 27 röster för Helena Westerlings 
yrkande om återremiss. Fem ledamöter avstod. Med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 
5 kap 36 § kommunallagen, hade kommunfullmäktige således beslutat att återremittera 
ärendet i enlighet med Helena Westerlings yrkande. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 3 

Protokollsanteckningar 
Jan-Eric Jansson antecknade följande för Kristdemokraternas fullmäktigegrupp. 
”De hinder som funnits för att säga ja till Danvikshemsplanen har efter hand undanröjts. 
Det handlar framför allt om parvillorna på den viktiga norra platån som nu är borta ur 
planen. Det ger allmänheten ett avsevärt förbättrat tillträde till platån. 
På platån kan nu också en rosenträdgård anläggas. Ett projekt som ytterligare skulle kunna 
höja värdet av denna plats och göra den till en besökspärla på en av Nackas vackraste 
platser. 
Det är mycket angeläget att äldreboendet Övre Varis byggs. Det behövs fler platser på 
äldreboende. Det kan nu komma igång genom den här planen. Det är också värdefullt att 
bostäderna för 55-plussare byggs. Det handlar i praktiken om trygghetsboende, en mycket 
efterfrågad boendeform. 
Men det finns smolk i beslutsbägaren. Smolk som egentligen inte hör till beslutet. 
Danvikshem vill av allt att döma försvåra för de boende i Seniorhuset att enkelt ta sig till 
bussen på Västra Finnbodavägen och till restaurangen i Danvikshem. 
Till bussen har dock en väg anvisats. En mindre bra väg, men det är i alla fall en möjlig väg. 
Det är ett starkt kuperat område som får svåra konsekvenser för personer som behöver en 
god tillgänglighet. 
Till restaurangen tycks man däremot medvetet vilja hindra Seniorhusets boende att komma. 
Flera enkla vägar dit har byggts igen. Det är obegripligt, men inte skäl till att stoppa 
detaljplanen. Kommunen ska inte använda planmonopolet för att tvinga andra parter att 
samarbeta. 
Då det gäller möjligheten för Seniorhusets boende att nå bussförbindelser, så ger 
detaljplanen en annan bra lösning. De boende i Seniorhuset skulle kunna ges rätt att gå 
igenom de tillkommande södra husen och ta deras hiss ner till Kvarnholmsvägens nivå. 
Där nere finns plan och allmäntillgänglig mark för en enkel gångväg till bussen på 
Kvarnholmsvägen. Detta är en närmare väg till buss än att ta sig till Västra Finnbodavägen. 
Det förefaller rimligt att HSB låter boende i ett HSB-hus få möjlighet att gå igenom och ta 
hissen i ett annat HSB-hus och sedan gående passera i närheten av ytterligare andra HSB-
hus.” 
 
Sidney Holm antecknade följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
”Det är helt oacceptabelt med de försämrade möjligheterna för de boende i seniorhusen att 
ta sig till busshållplatsen i förslaget till detaljplan. Detta måste lösas innan planen antas, 
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annars ger kommunen upp sin möjlighet att påverka och får helt förlita sig på 
byggherrarnas goda vilja. Vi i Miljöpartiet anser att det är kommunens ansvar att 
tillgängligheten inte försämras när Nacka bygger stad. Som styrande politiker kan man i det 
här fallet inte bara luta sig tillbaka och hoppas att någon annan löser problemet.” 
 
Eric Myrin antecknade följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
”Sverigedemokraterna ser mycket positivt på att det byggs fler trygghetsboenden och andra 
former av särskilda boenden för äldre, exempelvis 55+-boenden. Vi tycker därför förslaget 
i det stora hela är bra. I det här fallet är det dock beklagligt med den situation som uppstått 
med den begränsade tillgängligheten som uppstod för de boende i seniorhuset i och med 
att gångtunneln sattes igen. Med anledning av det är det av största vikt att kommunen tar 
sitt ansvar och tillser att tillgängligheten på något sätt kan tryggas innan detaljplanen 
beslutas. Därför yrkar vi på en återremiss av ärendet.” 
 
Camilla Carlberg antecknade följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
”Det är ett politiskt ansvar att se till att tillgängligheten i ett område, i detta fall 
detaljplaneområdet Danvikshem, tillgodoses. Här är det mycket backigt och många 
invånare har svårt att röra sig på grund av hög ålder. Till detta kommer att Danvikshem är 
en stor arbetsplats och tillgängligheten behöver säkerställas även för personal av olika slag. 
Det går inte att lägga över ansvaret för tillgängligheten på fastighetsägare. Eftersom en 
gångtunnel som tidigare fanns nu är stängd behövs att ett nytt omarbetat förslag tas fram 
där tillgängligheten är tillgodosedd.” 
 
Gunilla Grudevall Steen antecknade följande för samtliga i Folkpartiets fullmäktigegrupp 
utom Stefan Saläng. 
Folkpartiet Liberalerna välkomnar de nya vårdplatserna som tillskapas Danvikshem och de 
nya seniorhusen som HSB ska uppföra. Vi vet att dessa behövs i Nacka. 
De nya omarbetade förslaget är ett bra exempel på boendeinflytande. Det är bl.a.  tack vare 
att man lyssnade på de boende som de tänkta parvillorna utmed Norra kusten togs bort. 
Den nya planen betyder en förtätning i området , vilket kommer innebära ett bättre 
underlag för busstrafik. Det är viktigt då tillgängligheten är en utmaning i området. 
Via en avsiktsförklaring mellan HSB och Danvikshems stiftelse, har man också försäkrat 
sig om att de boende i såväl befintliga som nya hus ska kunna ta sig till busshållplatsen  på 
Danvikshemsvägen via norra sidan av  Danvikshem. Det är den väg som används 
idag, efter att den gång som man kunnat passera igenom under Danvikshems fastighet 
stängdes.   
Vissa justeringar för att få den vägen än mer tillgänglig kommer göras. Vi från Folkpartiet 
Liberalerna kommer inte att släppa frågan - tillgänglighet är viktigt för allas frihet och 
självständighet. Vi står bakom det yttrande som Alliansen, tack vare Folkpartiet, föreslog 
fullmäktige, där vi säger att vi fortsättningsvis ska följa hur tillgängligheten kan underlättas 
framöver. 
- - - - - 
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§ 256 Dnr KFKS 2015/500-284 

Upplåtelse av tomträtt och överlåtelse av byggnad till 
Vikdalens förskola 
Fastigheten Sicklaön 380:6 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska ingå av kommunstyrelsen föreslaget 
tomträttsavtal samt överlåta byggnad på fastigheten Sicklaön 380:6 till Föräldrakooperativet 
Vikdalens Barn Ekonomisk Förening, med följande justeringar. 

- Sidan 1första stycket: ta bort ordet ”förskoleverksamhet” 
- § 5 stycke 1: ta bort ”för godkännande” 
- § 12 stycke 6: justeras till ”Tomträttshavaren får inte inom Fastigheten, utan 

Kommunens eller ledningsägarens skriftliga medgivande borra, spränga, schakta 
eller annars utföra åtgärder som kan medföra skada på ledningarna eller i övrigt 
väsentligt försvåra utövandet av ledningsrätten.” 

- § 18 ska ha följande lydelse (kursiv stil = ändring): ”Tomträttshavaren ska i 
samband med ansökan om inskrivning av tomträtten vid behov ansöka om att ta ut 
pantbrev till ett belopp som motsvarar värdet på de byggnader som ska överlåtas 
enligt 17 § i detta avtal. Eventuellt nya pantbrev ska översändas direkt från 
inskrivningsmyndigheten till Kommunen.” 

- § 19: Mening fyra och framåt till meningen ”Detta innebär att Tomträttshavaren 
ska hålla Kommunen ekonomiskt skadeslös för kostnad enligt ovan som kan 
drabba Kommunen” ska tas bort. 

Notering 
Khashayar Farmanbar deltar inte i ärendets behandling på grund av jäv 

Ärendet 
På fastigheten Sicklaön 380:6 i Vikdalen bedriver idag Föräldrakooperativet Vikdalens Barn 
Ekonomisk Förening förskoleverksamhet. Mellan föreningen och Nacka kommun som är 
lagfaren ägare till fastigheten föreligger idag ett hyresförhållande. Hyresavtalet med 
föreningen har sagts upp av Nacka kommun i syfte att föreningen istället ska förvärva 
byggnaden och nyttja fastigheten för förskoleverksamhet via tomträttsupplåtelse. Dagens 
beslut innebär att tomträttsupplåtelsen kommer att ske och att byggnaden kommer att 
överlåtas till föräldrakooperativet. 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 225 
Enheten för fastighetsutvecklings tjänsteskrivelse den 19 augusti 2015 
Tomträttsavtal 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 225 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska ingå föreslaget tomträttsavtal samt 
överlåta byggnad på fastigheten Sicklaön 380:6 till Föräldrakooperativet Vikdalens Barn 
Ekonomisk Förening, med följande justeringar. 
§1   
Justera datum från 2015-08-01 till 2015-11-18 
§12  
I första stycket utgår följande: Vid underlåtelse av sådan tillstyrkan utgår vite om 100 000 
kronor. Vitet utgår från och med 1 månad efter begäran om tillstyrkan från kommunen 
eller annan behörig myndighet. 
Tillägg i stycke 4: ”…inom skälig tid skriftligen informera…” 
Tillägg i stycke 5: ”…Tomträttshavaren skriftligen om vilka…” 
§15 
I sista meningen utgår följande: Om det visar sig nödvändigt ska tomträttshavaren ta hand 
om avrinning av yt- och grundvatten från allmän plats. Ersättningsskyldighet för 
kommunen uppstår endast om kommunen orsakat ökad vattenavrinning efter att 
fastigheten upplåtits med tomträtt. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson, Mikael Carlsson, Monica 
Brohede Tellström, Majvie Swärd, bifall till kommunstyrelsens förslag med följande 
justeringar:  

- Sidan 1första stycket: ta bort ordet ”förskoleverksamhet” 
- § 5 stycke 1: ta bort ”för godkännande” 
- § 12 stycke 6: justeras till ”Tomträttshavaren får inte inom Fastigheten, utan 

Kommunens eller ledningsägarens skriftliga medgivande borra, spränga, schakta 
eller annars utföra åtgärder som kan medföra skada på ledningarna eller i övrigt 
väsentligt försvåra utövandet av ledningsrätten.” 

- § 18 ska ha följande lydelse (kursiv stil = ändring): ”Tomträttshavaren ska i 
samband med ansökan om inskrivning av tomträtten vid behov ansöka om att ta ut 
pantbrev till ett belopp som motsvarar värdet på de byggnader som ska överlåtas 
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enligt 17 § i detta avtal. Eventuellt nya pantbrev ska översändas direkt från 
inskrivningsmyndigheten till Kommunen.” 

- § 19: Mening fyra och framåt till meningen ”Detta innebär att Tomträttshavaren 
ska hålla Kommunen ekonomiskt skadeslös för kostnad enligt ovan som kan 
drabba Kommunen” ska tas bort. 

 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 257 Dnr KFKS 2015/318-045 

Kommunal borgen Vikdalens barn 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska ingå borgensåtagande upp till en 
miljon femhundra fyrtiotusen kronor (1,540,000) med maximalt tjugo års amortering för 
lån som föräldrakooperativet Vikdalens barn upptar. Föräldrakooperativet Vikdalens barn 
ska som säkerhet för borgensåtagandet lämna säkerhet i form av pantbrev i fastigheten 
Sicklaön 380:6. Föräldrakooperativet ska årligen redovisa resultat- och balansräkningar och 
halvårsvis saldot på banklånet till kommunen.  
 

Notering 
Khashayar Farmanbar deltar inte i ärendets behandling på grund av jäv.  

Ärendet 
Föräldrakooperativet Vikdalens barn (”föräldrakooperativet”) har inkommit med en 
ansökan om kommunal borgen, för att kunna genomföra förvärvet av den byggnad på 
fastigheten Sicklaön 380:6 som kooperativet idag hyr av kommunen för sin verksamhet (se 
§ 256/2015 ovan). Föräldrakooperativet uppskattar förvärvskostnad, lagfart, pantbrev samt 
nödvändiga reparationer av fastigheten till 2,2 miljoner kronor. Lånebehovet uppgår till 
1,540 miljoner kronor och det är för det lånet föräldrakooperativet har ansökt om 
kommunal borgen. 
 
Bedömningen är att skolan ur ett ekonomiskt perspektiv klarar de krav som bankerna 
ställer. Föräldrakooperativet hade vid årsskiftet drygt 500 000 kronor i kortfristiga 
placeringar och knappt 300 tusentalskronor i kassa och bank. Ekonomin i verksamheten 
har de senaste åren varit stabil. Kommunfullmäktige beslutar därför att kommunen ska ingå 
det sökta borgensåtagandet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 28 september 2015 §226 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 april 2015 
Ansökan kommunal borgen 
Stadgar 
Medlemsförteckning 
Försäkringsbrev 
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Investeringskalkyl 
Budget  
Årsredovisning 2012 
Årsredovisning 2013 
Årsredovisning 2014 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 226 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska ingå borgensåtagande upp till en 
miljon femhundra fyrtiotusen kronor (1,540,000) med maximalt tjugo års amortering för 
lån som föräldrakooperativet Vikdalens barn upptar. Föräldrakooperativet Vikdalens barn 
ska som säkerhet för borgensåtagandet lämna säkerhet i form av pantbrev i fastigheten 
Sicklaön 380:6. Föräldrakooperativet ska årligen redovisa resultat- och balansräkningar och 
halvårsvis saldot på banklånet till kommunen.  
 

Yrkanden 
Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson, Mikael Carlsson, Monica 
Brohede Tellström, Majvie Swärd, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 258 Dnr KFKS 2012/232-311 

Genomförandeavtal avseende trafikplats Kvarnholmen 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget genomförandeavtal om 
trafikplats Kvarnholmen med Trafikverket. 
 

Ärendet 
Vägplanen för trafikplats Kvarnholmen beräknas fastställas av Trafikverket i slutet av detta 
år för att kunna möjliggöra en byggstart våren 2016. Byggnation av föreslagen trafikplats 
bedöms kräva cirka 12 månaders byggtid.  
 
Föreliggande genomförandeavtal reglerar ansvarsfördelning mellan kommunen och 
Trafikverket för upphandling och kontroll av entreprenader, kostnader, markförvärv och 
väghållarskap. Projektet har av Trafikverket indexuppräknats till cirka 69 miljoner kronor i 
prisnivå 2013, vilket innebär att kommunens medfinansiering blir 49 miljoner kronor.  
Kvarnholmen Utveckling AB bidrar med cirka 50 procent. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 227 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 19 augusti 2015 
Förslag till genomförandeavtal  
Bilaga 1, geografisk avgränsning 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 227 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget genomförandeavtal om 
trafikplats Kvarnholmen med Trafikverket. 
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Yrkanden 
Eva Närvä Eickenrodt yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Eva Närvä Eickenrodts yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm antecknade följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet har tidigare av flera olika hållbarhetsskäl arbetat mot att Kvarnholmsbron 
skulle byggas. Eftersom beslutet om att bygga Kvarnholmsbron ändå fattats av de folkvalda 
i Kommunfullmäktige och bron nu är på plats måste vi nu anpassa oss till den nya 
verkligheten och självklart finns det nu ett behov av trafikplats Kvarnholmen.    
Kvarnholmsförbindelsen med tillkommande buller och luftföroreningar försvårar en 
förtätning av Nackas centrala delar. Vi får inte glömma bort att enligt mätningar från SMHI 
år 2010 är bensenhalten i området Vikdalsvägen/Griffelvägen fyra gånger högre än 
generationsmålet för frisk luft. Kommunen överskrider dessutom i stort sett alla delmål för 
frisk luft i de nationella målen. Hur blir den totala miljöpåverkan när kommunen bygger en 
trafiklösning som genererar mer biltrafik? Att detta ens är möjligt att klara miljömässigt 
finns inga realistiska beräkningar som visar.” 
 
- - - - - 
  



38 (69) 
 

 19 oktober 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 

§ 259 Dnr KFKS 2015/581-045 

Kommunal borgen Vintersportcentrum 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska ingå borgensåtagande på nio miljoner 
kronor med maximalt tjugo års amortering för lån som föreningarna Saltsjöbaden IF, 
Fisksätra IF och Saltsjöbadens Golfklubb upptar för Vintersportcentrum i Saltsjöbaden. 
Föreningarna ska som säkerhet för borgensåtagandet lämna säkerhet i form av 
företagshypotek i Saltsjöbadens golfklubb. Föreningarna ska årligen redovisa resultat- och 
balansräkningar och halvårsvis saldot på banklånet till kommunen.  
 

Ärendet 
Idrottsföreningarna Saltsjöbadens IF, Fisksätra IF och Saltsjöbadens Golfklubb har 
inkommit med en ansökan om kommunal borgen. Föreningarna planerar för ett 
Vintersportcentrum i Saltsjöbaden och uppskattar att de behöver låna nio miljoner kronor. 
För det lånet ansöker föreningarna om kommunal borgen. 
 
Bedömningen är att föreningarna ur ett ekonomiskt perspektiv klarar de krav som 
bankerna ställer. Ekonomin i verksamheten har de senaste åren varit stabil. Med en 
säkerhet i form av företagshypotek i en av föreningarna minimeras kommunens risk. 
Företagshypoteket registreras hos Bolagsverket. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 228  
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 september 2015 
Bilagor 1-12 
 
Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 228 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska ingå borgensåtagande på nio miljoner 
kronor med maximalt tjugo års amortering för lån som föreningarna Saltsjöbaden IF, 
Fisksätra IF och Saltsjöbadens Golfklubb upptar för Vintersportcentrum i Saltsjöbaden. 
Föreningarna ska som säkerhet för borgensåtagandet lämna säkerhet i form av 
företagshypotek i Saltsjöbadens golfklubb. Föreningarna ska årligen redovisa resultat- och 
balansräkningar och halvårsvis saldot på banklånet till kommunen.  
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Yrkanden 
Richard Wendt yrkade, med instämmande av Eva Öhbom Ekdahl, Bosse Ståldal, Lydia Liu, 
Magnus Sjöqvist, Erik Svanfeldt, Louise Ollivier och Louise Granath, bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Richard Wendts yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 260 Dnr KFKS 2010/292-265 

Skarpnäs naturreservat 

Beslut 
 Kommunfullmäktige inrättar Skarpnäs naturreservat enligt kommunstyrelsens 

förslag den 28 september 2015, § 229.  
 Kommunfullmäktige anslår 1,5 miljoner kronor för iståndsättning av reservatet.   
 Kommunfullmäktige uppdrar åt natur- och trafik-nämnden att, då detaljplan för 

Telegrafberget vunnit laga kraft och utbyggnad färdigställts, återkomma med förslag 
till justering av gränser och eventuellt även förskrifter enligt de intentioner som 
framgår av planbeskrivning och bakgrunds-material till förslaget till naturreservat.   

 

Ärendet 
Enligt 7 kap. 4 § miljöbalken får ett markområde av kommunen förklaras som 
naturreservat i syfte att bevara biologisk mångfald, vårda och bevara värdefulla naturmiljöer 
eller tillgodose behov av områden för friluftslivet. Syftet med att inrätta området Skarpnäs 
som naturreservat är att bevara och utveckla områdets användning för rekreation och för 
att bevara och utveckla dess naturvärden. Skarpnäs har stora värden ur natur- och 
rekreationssynpunkt. 
 
Arbetet med att inrätta ett naturreservat i Skarpnäs har pågått en längre tid och har varit av-
hängigt bland annat av planläggning av Telegrafberget. Naturreservatet är nu anpassat så att 
utrymme för viss justering av planförslaget finns i det fortsatta arbetet. Reservatsgränserna 
anpassas senare till fastställd detaljplan och blivande fastighetsgränser så att naturmark 
kommer att ingå i reservatet. 
 
Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 229 
Kartbilaga 1 den 25 september 2015 
Förslag till naturreservat Skarpnäs reviderat, september 2015  
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 september 2015 
Natur- och trafiknämndens beslut, 16 juni 2015 § 146 
Förslag till naturreservat Skarpnäs, augusti 2015  
Förslag till justering av beslutskarta, september 2015 
Remissammanställning 
Naturvärden med artbestämningar 
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Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 229 

 Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att inrätta Skarpnäs naturreservat 
enligt förslag till beslut daterat augusti 2015 med följande justeringar: 

o Justering av beslutskarta vid Kummelbergets sydvästra del, daterad 
september 2015.  

o Beslutskartan på sidan 14 i reservatsföreskrifterna ersätts av kartbilaga 
daterad den 25 september 2015 och därmed följer ändringar i andra delar av 
föreskrifterna. 

 Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anslå 1,5 mnkr för 
iståndsättning av reservatet   

 Kommunstyrelsen förslog kommunfullmäktige att uppdra åt natur- och trafik-
nämnden att, då detaljplan för Telegrafberget vunnit laga kraft och utbyggnad 
färdigställts, återkomma med förslag till justering av gränser och eventuellt även 
förskrifter enligt de intentioner som framgår av planbeskrivning och bakgrunds-
material till förslaget till naturreservat.   

 Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att det blivande reservatets gränser 
ska justeras utifrån kommunstyrelsens tidigare yttrande från den 27 oktober 2014. 

 Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att det ska anvisas plats som avses 
i föreskriften C 6, inom det blivande reservatet där hundar kan vara okopplade den 
del av året då det inte råder kopplingstvång enligt Jaktlagen 6$. Danmarks ängar 
föreslås som sådan anvisad plats. 
 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 16 juni 2015 § 146 
1. Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige att inrätta Skarpnäs 

naturreservat enligt förslag, tjänsteskrivelsens bilaga1, samt att anslå 1,5 mnkr för 
iståndsättning av reservatet. 

2. Natur- och trafiknämnden beslutade att följande mening skulle strykas i 
föreskrifterna för Skarpnäs (samrådsversionen juli 2014) på sidan 28 under rubriken 
Stigar, leder och utsiktspunkter i andra stycket, -"Cykeltrafik är tillåten på den stig 
som leder från Glasbruksvägen till Sjöängsvägen, längs Glasbrukssjöns sydöstra 
strand, men ej på områdets övriga stigar." 

 

Yrkanden 
Majvie Swärd yrkade, med instämmande av Christina Ståldal, Peter Zethraeus, Jan-Eric 
Jansson, Ella Tegsten, Louise Ollivier, Hans Peters, Magnus Söderström och Gunilla 
Grudevall Steen, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Eric Myrin yrkade att ärendet skulle återremitteras för att det skulle göras en översyn över 
möjligheterna att utöka gränserna för naturreservatet. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Eric Myrins yrkande om återremiss och fann att det 
hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 59 röster mot 
Eric Myrins yrkande och 2 röster för det. Eric Myrins yrkande om återremiss hade således 
avslagits. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 4 
 
Kommunfullmäktige beslutade därefter i enlighet med Majvie Swärds yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Louise Ollivier antecknade följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet tycker det är bra att man nu definitivt har skrotat planerna på att bygga ihop 
Kummelbergets industriområde och Telegrafberget via en förtätning längs Skarpövägen. 
En bredare väg med bebyggelse skulle kraftfullt ha skurit ett djupt sår igenom 
naturreservatet. Tyvärr har Miljöpartiets förslag till hållbar kollektivtrafiklösning för 
området med en kapacitetsstark linbana från Brevik på Lidingö via Telegrafberget - 
Kummelberget - Myrsjöskolan - Orminge Centrum till Kocktorp (Värmdöleden) inte 
funnit gehör hos Allianspartierna. SL:s planerade halvtimmestrafik i rusningstrafik tycker vi 
är en otillräcklig kollektivtrafiklösning, men vi tror att turtätheten kan öka betydligt i 
framtiden när SL börjar använda mindre självkörande matarbussar. Till dess är vår 
förhoppning att busstrafiken kompletteras med en bra kollektivtrafikförbindelse även via 
sjövägen så att inte biltrafiken på Skarpövägen genom naturreservatet upplevs som mycket 
mer störande än idag.” 
 
Eric Myrin antecknade följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Sverigedemokraterna är stora förespråkare för fler naturreservat i kommunen och ser 
därför med glädje på att även Skarpnäs nu äntligen ska bli ett sådant. Dock tycker vi det är 
beklagligt att gränserna för naturreservatet har minskats och vi förespråkar istället ett 
reservat så stort som möjligt för att trygga så mycket som möjligt av naturen. Vi yrkar 
därför återremiss av ärendet för att se över möjligheterna utvidga gränserna.” 
 
- - - - - 
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§ 261 Dnr KFKS 2012/569-231 

Passivhus - en energisnålare bebyggelse i Nacka för ett 
bättre globalt klimat  
Motion den 8 oktober 2012 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige avslår de förslag i motionen som handlar om att under en 
treårsperiod efterskänka bygglovstaxan för passiv-och minienergihus.  

 
2. Kommunfullmäktige avslår det förslag som rör anpassning av byggregler till 

passivhusens behov av tjockare väggar och luftsluss. Eftersom plan- och bygglagen 
medger liten avvikelse från bestämmelser i detaljplanen finns möjlighet att anpassa 
bygglovgivning efter passivhusens behov av större byggnadsyta. 

 
3. Kommunfullmäktige noterar att det pågår arbete med aktiviteter och åtgärder som 

behövs för att ha möjlighet att nå de ambitioner som kommunen har inom miljö- 
och klimatarbetet. 
 

4. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Sidney Holm (MP) har lämnat in en motion om att stötta byggandet av passivhus och 
minienergihus i kommun. Motionären yrkar att bygglovstaxan ska slopas i efterhand för 
dem som klarar kraven för passiv- eller minienergihus samt att byggreglerna ska anpassas 
efter passivhusens tjockare vägar och behov av luftsluss. 
 
Kommunfullmäktige instämmer i att det är angeläget att det energieffektiva byggandet i 
kommunen ökar, men motionärernas förslag avslås då de bedöms strida mot lag. I övrigt 
noterar kommunfullmäktige att det i dagsläget pågår i kommunen ett aktivt arbete inom 
miljö- och klimatområdet. En konkret handlingsplan för vilka åtgärder som kommunen ska 
arbeta med för att bidra till att minska miljö- och klimatpåverkan är på väg tas fram. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 15 juni 2015 § 172 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 20 maj 2015 
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Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2015 § 91  
Kommunfullmäktige den 14 oktober 2013 § 230  
Motion Passivhus – en energisnålare bebyggelse i Nacka för ett bättre globalt klimat 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 21 september 2015 § 222 
Ärendet bordlades. 
 
Beslut i kommunstyrelsen den 15 juni 2015 § 172 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige avslår de förslag i motionen som handlar om att under en 
treårsperiod efterskänka bygglovstaxan för passiv-och minienergihus.  

2. Kommunfullmäktige avslår det förslag som rör anpassning av byggregler till 
passivhusens behov av tjockare väggar och luftsluss. Eftersom plan- och bygglagen 
medger liten avvikelse från bestämmelser i detaljplanen finns möjlighet att anpassa 
bygglovgivning efter passivhusens behov av större byggnadsyta. 

3. Kommunfullmäktige noterar att det pågår arbete med aktiviteter och åtgärder som 
behövs för att ha möjlighet att nå de ambitioner som kommunen har inom miljö- 
och klimatarbetet. 

4. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2015 § 91 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

1. Avslå de förslag i motionen som handlar om att kommunen under en treårsperiod 
ska efterskänka bygglovstaxan för passiv-och minienergihus.  

2. Avslå förslag som rör anpassning av byggregler till passivhusens behov av tjockare 
väggar och luftsluss.  

3. Kommunfullmäktige noterar att det pågår arbete med aktiviteter och åtgärder som 
behövs för att ha möjlighet att nå de ambitioner som kommunen har inom miljö- 
och klimatarbetet. 

Därmed anses motionen vara färdigbehandlad. 

Beslut i kommunfullmäktige den 14 oktober 2013 §230 
Med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap.36 § kommunallagen återremitterades 
ärendet till miljö- och stadsbyggnadsnämnden med uppdrag att utreda ärendet i enlighet 
med förslagen i motionen baserat på tillgängliga fakta. 
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Magnus Sjöqvist och Hans Peters, 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Christina Ståldal yrkade, med instämmande av Birgit Hansson, bifall till förslagen i 
motionen. 
 
Kaj Nyman yrkade, med instämmande av Roger Bydler och Sidney Holm, bifall till 
förslagen i punkterna 1 och 2 i motionen. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Cathrin Bergenstråhles yrkande om bifall till 
kommunstyrelsens förslag mot Christina Ståldals och Kaj Nymans respektive yrkande 
avseende förslagen i motionen och fann att Cathrin Bergenstråhles yrkande hade bifallits. 
Votering begärdes och skulle verkställas. Med avslag på Christina Ståldals yrkande 
beslutade kommunfullmäktige att välja Kaj Nymans yrkande som kontraproposition i 
voteringen. 
 
Vid voteringen avgavs 36 röster för Cathrin Bergenstråhles yrkande och 25 röster för Kaj 
Nymans yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 5 
 

Reservationer 
Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 
ingav följande. 
 
”Kommunen tog för ett år sedan fram ett antal lokala miljömål för Nacka kommun. Där 
uttrycks särskilt att Nacka ska ha höga ambitioner med miljöpolitiken och bl.a. se till att det 
byggs fler energismarta hus. Ett av de strategiska målen är att minska energianvändningen 
genom att verka för att byggnader utformas och utrustas på ett sådant sätt att en hållbar 
livsstil underlättas. Ett av etappmålen är att minska utsläppen av växthusgaser från 
bostäders energianvändning med 15 % till 2020 och 30 % till 2030 (jämfört med 2011). 
Dessa mål kommer inte att uppfyllas av sig självt utan kräver en aktiv insats från 
kommunen. 
Idag består kommunens arbete gentemot Nackas invånare av ett statiskt textavsnitt på 
kommunens hemsida från år 2008. Där hänvisar man via ett telefonnummer (08-29 11 29), 
till en för Stockholmsregionen samordnad klimat- och energirådgivning, samt en länk till 
energimyndighetens hemsida. Dock saknas länk till Klimat & energirådgivningens hemsida  
Om man är intresserad av passivhus och ringer till det uppgivna telefonnumret hänvisar 
rådgivaren i sin tur till att man kan söka information om lågenergibyggnader på internet, 
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bl.a. från Passivhuscentrum (www.passivhuscentrum.se) och Lågan (www.laganbygg.se) 
samt att det i bokhandeln finns böcker där man kan lära sig mer. 
Detta anser Allianspartierna vara en kontinuerlig information och dialog om hur 
kommuninvånarna kan minska sin energianvändning och klimatpåverkan. Enligt 
Miljöpartiet lever inte kommunens modesta insats på området upp till ambitionsnivån i de 
av Kommunfullmäktige beslutade lokala miljömålen. Miljöpartiets motion är inte hela 
lösningen men ändå ett steg i rätt riktning. 
Förslagen i motionen kostar ingenting att genomföra och skulle bara ge positiva effekter i 
kommunens miljöarbete.” 
 
Birgit Hansson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 
och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet har i flera sammanhang tidigare ställt krav på att Nacka ska se till att 
passivhus bygg i kommunen. Då kunde Nacka gå före. Nu är passivhus relativt vanligt 
förekommande i andra kommuners bygganden. Mot bakgrunden av behovet av att hålla 
nere energiförbrukningen av klimat- och miljöskäl är det angeläget att även Nacka 
uppmuntrar passivhusbyggande. Miljöpartiets förslag kan vara en möjlighet att uppnå 
detta.” 
 

Protokollsanteckningar 
Kaj Nyman antecknade följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp.  
 
”Vi Socialdemokrater vill att Nacka ska ta steget att utvecklas och bygga det nya gröna 
folkhemmet. För det krävs kloka politiska beslut. Ett sätt att öka byggnationen av passivhus 
är det förslag som motionären tar upp. Exempel från andra städer exempelvis Östersund 
visar på att förslaget ger minimala ekonomiska konsekvenser. Några tydliga ekonomiska 
konsekvenser kunde inte heller uppvisas i svaret på motionen. Därför vill vi gärna bifalla 
motionen, vilket innebär att vi testar den gröna avgiftsväxlingen under en kort och 
begränsad period.” 
 
- - - - - 
  



47 (69) 
 

 19 oktober 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 
 
 
 

§ 262 Dnr KFKS 2014/360-319 

Bullerskydd utmed Värmdöleden 
Motion den 28 april 2014 av Johan Kjellman m fl (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att ansvaret för bullerskyddande åtgärder för befintlig 
bebyggelse ligger på väghållaren, i detta fall Trafikverket, och att det vid tillkommande 
bebyggelse är den som äger marken och får nytta av exploateringen som finansierar de 
åtgärder som krävs för att göra marken byggbar. Förslagen i motionen föranleder inga 
ytterligare åtgärder och är färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Motionärerna vill att Nacka kommun ska ta upp förhandlingar med Trafikverket om 
behovet av bullskydd längs med Värmdöleden i viss områden i sydöstra Boo. De vill också 
att småhusägare inte ska belastas med kostnader för bullerskydd och att kommunen ska se 
till Nackas invånares bästa genom att kräva att andra parter fullgör de skyldigheter de har 
enligt lag.     
 
Vad gäller befintligt buller på dagens bebyggelse är det Trafikverket som väghållare för 
Värmdöleden som är ansvariga för åtgärder mot för höga bullernivåer. Om kommunen 
anser att väghållaren inte vidtar de åtgärder som behövs kan miljö- och stadsbyggnads-
nämnden förelägga Trafikverket att göra det. 
 
När det gäller ny bebyggelse är det en förutsättning för planläggning i bullerutsatta 
områden att bebyggelse ska ske så att rekommenderade riktvärden för buller inte 
överskrids. Det är rimligt att den som får nytta av exploateringen bekostar de åtgärder som 
krävs för att göra marken byggbar i stället för att de ska skattefinansieras via Trafikverket 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 201 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2015 
Natur- och trafiknämnden den 14 maj 2015 § 107 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 21 september 2015 § 223 
Ärendet bordlades. 
 
Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 201 § 201 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att ansvaret för bullerskyddande åtgärder för befintlig 
bebyggelse ligger på väghållaren, i detta fall Trafikverket, och att det vid tillkommande 
bebyggelse är den som äger marken och får nytta av exploateringen som finansierar de 
åtgärder som krävs för att göra marken byggbar. Förslagen i motionen föranleder inga 
ytterligare åtgärder och är färdigbehandlad. 
 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 14 april 2015, 107 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige anse motionen färdigbehandlad då 
ansvaret ligger på markägaren vid nybebyggelse och tillsynsmyndighet vid befintlig 
bebyggelse där väghållaren svarar för åtgärder efter föreläggande. 
 

Yrkanden 
Eva Närvä Eickenrodt yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Steen och Cathrin 
Bergenstråhle, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Mikael Carlsson yrkande bifall till förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Mikael Carlssons yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Eva 
Närvä Eickenrodts yrkande. 
 

Reservationer 
Mikael Carlsson anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Louise Ollivier antecknade följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Bullerskydd längs den statliga Värmdöleden skulle underlätta för ett ökat bostadsbyggande 
här i Nacka. Regeringen vill att det byggs fler bostäder och borde därför se över var det går 
öka bostadsbyggandet genom bullerdämpande åtgärder utmed statliga vägar. Miljöpartiet 
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tycker att Nacka kommun skulle kunna uppmärksamma regeringen på detta och kanske 
förhandla fram ett avtal om detaljplaner med bostäder i utbyte mot bullerdämpande 
åtgärder.” 
 
- - - - - 
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§ 263 Dnr KFKS 2014/830-259 

Alphyddans grönområde 
Motion den 22 september 2014 av Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget att stoppa planerna på att bygga studentbostäder i 
Alphyddan. Föreslagen bebyggelse tar en begränsad yta av grönområdet i anspråk och tar i 
möjligaste mån hänsyn till befintlig bebyggelse. 
 

Ärendet 
Motionen innehåller förslag om att stoppa planerna på studentbostäder i Alphyddan, att 
kommunen utreder annan lämplig mark för husbygge för studenter med flera, att 
kommande husbyggen i huvudsak ska ske på redan ianspråktagen mark samt att 
kommunen rådgör på ett seriöst och öppet sätt med berörda invånare innan den sätter 
igång byggprojekt i känsliga miljöer. 
 
Projektet med studentbostäder i Alphyddan har strävat efter att minimera intrång i 
naturmarken och ta hänsyn till befintlig bebyggelse.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 202 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 24 juni 2015 § 114 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 8 juni 2015, rev 17 juni 2015 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 21 september 2015 § 224 
Ärendet bordlades. 
 
Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 202 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avslå förslaget att stoppa planerna på 
att bygga studentbostäder i Alphyddan. Föreslagen bebyggelse tar en begränsad yta av 
grönområdet i anspråk och tar i möjligaste mån hänsyn till befintlig bebyggelse. 
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Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 24 juni 2015 § 114 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå förslaget att 
stoppa planerna på att bygga studentbostäder i Alphyddan. Föreslagen bebyggelse tar en 
begränsad yta av grönområdet i anspråk och tar i möjligaste mån hänsyn till befintlig 
bebyggelse. 
 

Yrkanden 
Christina Ståldal yrkade, med instämmande av Eric Myrin och Mikael Carlsson, bifall till 
förslagen i motionen. 
 
Filip Wiljander yrkade, med instämmande av Louise Ollivier, Kaj Nyman, Gunilla 
Grudevall Steen, Magnus Söderström, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Filip Wiljanders yrkande mot Christina Ståldals 
yrkande och fann att Filip Wiljanders yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 54 röster för Filip Wiljanders yrkande och sex röster för 
Christina Ståldals yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Filip Wiljanders 
yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 6 
 
- - - - - 
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§ 264 Dnr KFKS 2014/831-829 

Utegym i Nacka 
Motion den 22 september 2014 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Johan Kjellman och 
Rahim Jafari (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 
Förslagen i motionen föranleder inga ytterligare åtgärder då en översyn av behov och 
placering av ytterligare utegym redan är påbörjad. När det gäller förslaget om utegym i 
Centrala parken i Orminge noterar kommunfullmäktige att det finns ett sådant i 
närområdet i Krokhöjden. Kommunfullmäktige noterar att det idag även finns utegym i 
Hedvigslund, Sickla strand och Hellasgården samt ett seniorgym i Sarvträsk. Motionen är 
med detta färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att medel avsätts i budgeten för 2015 för ett utomhusgym i Centrala 
parken i Orminge och att kommunen ska utreda placering av utomhusgym i andra större 
bostadsområden i Nacka. 
 
Utegym är på flera sätt bra och ger medborgarna enkla möjligheter att träna. Som 
fritidsnämnden har redovisat pågår det också redan en utredning om var fler sådana kan 
skapas. I Orminge finns emellertid redan ett utegym i Krokhöjden, som ligger nära Centrala 
parken. Andra ställen i kommunen där idag det finns utegym är Hedvigslund, Sickla strand 
och Hellasgården. Det finns också ett seniorgym i Sarvträsk. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 203 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2015 
Fritidsnämndens beslut den 12 februari 2015, § 15 
Motionen 
 



53 (69) 
 

 19 oktober 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 21 september 2015 § 225 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 203 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Förslagen i motionen föranleder inga ytterligare åtgärder då en översyn av behov och 
placering av ytterligare utegym redan är påbörjad. När det gäller förslaget om utegym i 
Centrala parken i Orminge noterar kommunfullmäktige att det finns ett sådant i 
närområdet i Krokhöjden. Kommunfullmäktige noterar att det idag även finns utegym i 
Hedvigslund, Sickla strand och Hellasgården samt ett seniorgym i Sarvträsk. Motionen är 
med detta färdigbehandlad. 

Beslut i fritidsnämnden den 12 februari 2015, § 15 
Fritidsnämnden avslog motionen med anledning av att en översyn av behov och placering 
för utegym redan är påbörjad och bland de befintliga utegym i kommunen finns ett i 
Krokhöjden inte långt ifrån centrala parken i Orminge. 
 

Yrkanden 
Richard Wendt yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström, bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Bosse Ståldal yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Bosse Ståldals yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Richard 
Wendts yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 265 Dnr KFKS 2014/1005-808 

Förebyggande arbete och tidiga insatser för unga 
Motion den 24 november 2014 av Bosse Ståldal (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. 
2. Kommunfullmäktige uppdrar åt socialnämnden och fritidsnämnden att redovisa 

hur befintliga strategier, samverkansavtal och överenskommelser följs upp och 
utvärderas. Uppdraget ska redovisas senast december 2015. 

 

Ärendet 
Motionären yrkade i motionen kortfattat enligt följande: 

- Utred behov av tidiga insatser och vinster med förebyggande arbete 
- Bygg upp en social investeringsfond 
- Upprätta en strategi och handlingsplan 
- Inför ett styrsystem som belönar långsiktig effektivitet 

 
Socialnämnden och fritidsnämndens bedömning är att det finns kunskap om behov av 
tidiga insatser för barn och unga och de ekonomiska vinsterna. Den samlade bedömningen 
från nämnderna är att motionen delvis ska avslås. 
 
Kommunfullmäktige delar nämndernas uppfattning om att Nacka kommun redan idag 
arbetar förebyggande genom tidiga insatser på olika nivåer. Kommunfullmäktige anser inte 
att en social investeringsfond ska inrättas. Införandet av en sådan fond bör föregås av en 
fördjupad diskussion om hur ett sådant arbetssätt förhåller sig till och påverkar nuvarande 
arbetsformer och styrprinciper. 
 
Kommunfullmäktige avslår motionen men uppdrar åt nämnderna att redovisa hur 
befintliga strategier, samverkansavtal och överenskommelser följs upp och utvärderas. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 15 juni 2016 § 173 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 5 maj 2015 
Protokollsutdrag fritidsnämnden den 16 april 2015 § 41 
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Protokollsutdrag socialnämnden den 21 april 2015 § 48 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 21 september 2015 § 226 
Ärendet bordlades. 
 
Beslut i kommunstyrelsen den 15 juni 2015 § 173 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. 
2. Kommunfullmäktige uppdrar åt socialnämnden och fritidsnämnden att redovisa 

hur befintliga strategier, samverkansavtal och överenskommelser följs upp och 
utvärderas. Uppdraget ska redovisas senast december 2015. 

Beslut i fritidsnämnden den 16 april 2015 § 41 
1. Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen. 
2. Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att besluta att kommunen ska arbeta 

fram och anta en strategi för förebyggande och främmande arbete för ungas hälsa 
och välbefinnande. 

Beslut i socialnämnden den 21 april 2015 § 58 
Socialnämnden föreslog kommunfullmäktige att besluta att kommunen ska arbeta fram och 
anta en strategi för förebyggande och främmande arbete för ungas hälsa och välbefinnande. 
 

Yrkanden 
Helene Skantze yrkade, med instämmande av Anna-Karin Boreus och Eva Öhbom Ekdahl, 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Camilla Carlberg yrkade, med instämmande av Lisskulla Zayane och Andreas Falk, bifall till 
förslagen 1, 3 och 4 i motionen. 
 
Bosse Ståldal yrkade att ärendet skulle återremitteras för att ärendet skulle gå på remiss 
även till kulturnämnden, utbildningsnämnden och arbets- och företagsnämnden. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Bosse Ståldals yrkande om återremiss och fann att det 
hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 56 röster mot 
Bosse Ståldals yrkande och fyra röster för det. Bosse Ståldals yrkande om återremiss hade 
således avslagits. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 7 
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Protokollsanteckningar 
Anna-Karin Boreus lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 
 
"Folkpartiet och andra allianspartier är oroade över ungdomars ökade användning av 
droger. Vi är också oroade över den psykiska ohälsa som ökar, framför allt hos tjejer. Det 
finns ett stort behov av en strategi för att förebygga och främja arbete för ungas hälsa och 
välbefinnande. 
 
Både fritidsnämnden och socialnämnden har i detta ärende föreslagit kommunfullmäktige 
att besluta att kommunen ska arbeta fram och anta en strategi för förebyggande och 
främjande arbete för ungas hälsa och välbefinnande. 
 
Genom dagens beslut följer kommunfullmäktige i ett första steg upp hur socialnämnden 
och fritidsnämnden arbetar med dessa frågor, genom att uppdra åt nämnderna att redovisa 
hur befintliga strategier, samverkansavtal och överenskommelser följs upp och utvärderas, 
senast i december 2015. 
 
Beroende på utfallet av detta uppdrag är det rimligt att kommunen och berörda nämnder i 
ett andra steg tar fram en kompletterande strategi med en konkret handlingsplan.” 
 
Jan-Eric Jansson lät anteckna följande för Kristdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Det finns en god intention i Nacka listans motion om förebyggande arbete och insatser 
för unga. Vi efterfrågar fler samordnande insatser runt barnet och ungdomen. Det speciellt 
då det behövs extra stöd när föräldrar inte förmår möta behoven. På vårt initiativ har flera 
”Tidiga insatser” projekt genomförts ” Möten har hållits för att ta fram strategier och 
handlingsplaner. Många goda ideer har framförts där bara ett fåtal förverkligats. Det finns 
mycket att ta tillvara i tidigare projekt och utföra runt barnet/ ungdomen som inte har 
genomförts. Motionen siktar inte in sig på den avgörande delen som vi i Kristdemokraterna 
efterfrågar. Nämligen mer gemensamt samarbete som innebär handling runt 
barnet/ungdomen i skola och på fritid.” 
 
- - - - - 
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§ 266 Dnr KFKS 2014/1003-315 

Beläggning med betongarmerat gräs på 
parkeringsplatser 
Motion den 24 november 2014 av Lena Rönnerstam och Khashayar Farmanbar (S) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Motionärerna vill att kommunen i samband med förtätningsarbetet i Nacka ska medverka 
till en grönare stadsbild genom att använda betongarmerat gräs på ytor man vill ha starka 
och farbara, men ändå gröna.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 204 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2015 
Natur- och trafiknämndens beslut den 17 mars 2015, § 57 
Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 21 september 2015 § 227 
Ärendet bordlades. 
 
Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 204 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att förslagen i motionen har bifallits genom att natur- och 
trafiknämnden har infört anvisningar för betongarmerat gräs som beläggningstyp i 
kommunens tekniska handbok. 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 17 mars 2015, § 57 
Natur- och trafiknämnden ställde sig positiv till motionen och föreslog kommunfullmäktige 
anse motionen färdigbehandlad med hänvisning till natur- och trafiknämnden 2015-03-17 
har gett vägenheten i uppdrag att ta fram en typritning samt lägga till beläggningstypen i 
Bilaga A, Val av beläggning i Teknisk Handbok. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

Protokollsanteckningar 
Louise Ollivier antecknade följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vi noterar med glädje att natur- och trafiknämnden nu infört anvisningar för 
betongarmerat gräs som beläggningstyp i kommunens tekniska handbok. Detta är extra 
glädjande för oss i Miljöpartiet då vi har lyft vid ett flertal tillfällen, bl.a. via en motion från 
2012” 
 
- - - - - 
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§ 267 Dnr KFKS 2015/231-770 

Sjukhus i Nacka 
Motion den 23 mars 2015 av C Ståldal, E Goitom, M Carlsson och B Ståldal (NL) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Motionärerna vill att kommunen via sina kontaktorgan med landstinget föreslår en stegvis 
utveckling av Nacka närsjukhus till ett fullskaligt sjukhus samt att resultatet av 
förhandlingarna återkopplas till Nackas invånare och till kommunfullmäktige.   
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 205 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 22 juni 2015 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 21 september 2015 § 228 
Ärendet bordlades. 
 
Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 205 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att kommunen kontinuerligt för dialog med landstinget om 
utvecklad sjukvård i Nacka samt att beslut om utökning av sjukhusens kapacitet ligger hos 
landstinget. Den fortsatta utvecklingen av Nacka sjukhus kommer att bevakas och 
kommuniceras. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 268 Dnr KFKS 2015/233-109 

Motion om beredning av motioner 
Motion den 23 mars 2015 av B Ståldal, M Carlsson, E Goitom och C Ståldal (NL) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Motionärerna vill att kommunen ska besvara motioner skyndsamt och senast inom ett år.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 206 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 15 juni 2015 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 21 september 2015 
Ärendet bordlades. 
 
Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 206 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar kommunstyrelsens redovisning av hur motioner bereds. 
Motionen är därmed färdigbehandlad 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 269 Dnr KFKS 2015/232-007 

Motion om kommunfullmäktiges revisorer 
Motion den 23 mars 2015 av B Ståldal, M Carlsson, C Ståldal och E Goitom (NL) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktiges revisorer utses genom val och kommunallagen anger vilka som är 
valbara. Kommunfullmäktige beslutade den 15 december 2014 om reglemente för 
revisionen för innevarande mandatperiod där frågan om hur ordförande ska utses ingår.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 207 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 24 juni 2015 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 21 september 2015 § 230 
Ärendet bordlades. 
 
Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 207 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 270 Dnr KFKS 2015/235-820 

Jämställda fritidsanläggningar 
Motion den 19 mars 2015 av M Hellströmer (S), K Farmanbar (S), M Swärd (S) och H 
Westling (S) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår följande. 
En aktiv, tillgänglig och stimulerande fritid är en förutsättning för hög livskvalité och 
världens bästa vardag. I takt med att vi blir fler i Nacka ökar behovet av att 
fritidsanläggningar och idrottsytor planeras in och ingår i exploatering och detaljplaner. Vi 
vill ge alla världens bästa vardag runt knuten. 
 
Rätten till en meningsfull fritid delas av alla och det är viktigt att ge killar och tjejer lika 
stora möjligheter till ett rikt fritidsutbud. Till exempel vet vi att de fritidsytor som byggs av 
kommuner till 74 procent besöks av killar och till endast 26 procent av tjejer. Vi vill skapa 
förutsättningar för att så många som möjligt ska kunna utöva sina intressen och få tillgång 
till fritidsinfrastruktur inom kommunen.  
Socialdemokraterna föreslår att 

 kommunen i ett tidigt skede i detaljplaneprocessen gör en jämställdhetsanalys på 
vilka fritidsanläggningar och idrottsytor som ska ritas in i området 

 behovet av olika anläggningar analyseras utifrån ett jämställdhetsperspektiv 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 230 
Fritidsnämnden den 27 augusti 2015 § 75 
Kultur- och frtidsenhetens tjänsteskrivelse den 11 augusti 2015 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 230 
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Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige notera att det utifrån fritidsnämndens 
strategiska mål 2015 redan pågår ett arbete med jämställda fritidsanläggningar. Motionen är 
med detta färdigbehandlad. 
 
Beslut i fritidsnämnden den 27 augusti 2015 § 75 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det utifrån fritidsnämndens strategiska mål 2015 redan 
pågår ett arbete med jämställda fritidsanläggningar. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
Fritidsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 271 Dnr KFKS 2015/347-808 

Cykelutbildning för vuxna 
Motion den 14 april 2015 av Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 

Ärendet 
Motionären föreslår att kommunen ska initiera ett samarbete med Cykelfrämjandet så att 
fler vuxna kan få möjligheten att lära sig cykla.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 231 
Fritidsnämnden den 27 augusti 2015 § 74 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 4 augusti 2015  
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 231 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige avslår förslaget om att kommunen 
initierar en cykelutbildning. Kommunfullmäktige noterar att det står föreningslivet fritt att 
arrangera en cykelutbildning om intresse finns. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 
Beslut i fritidsnämnden den 27 augusti 2015 § 74 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att kommunen initierar en cykelutbildning. 
Kommunfullmäktige noterar att det står föreningslivet fritt att arrangera en cykelutbildning 
om intresse finns. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
Fritidsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 272  

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 
Länsstyrelsens beslut att upphäva kommunfullmäktiges beslut att anta detaljplan för 
Vikingshill och Sommarbo, del av Velamsund (område C) i Boo, Nacka kommun. 
 
- - - - - 
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§ 273 

Anmälningar från revisorerna 
Det fanns inga anmälningar från revisorerna. 
 
- - - - - 
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§ 274 Dnr KFKS 2015/685-739 

Extra stöd på sommaren till äldre med boendestöd 
Motion den 19 oktober 2015 av Lisskulla Zayane (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion 
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 275 Dnr KFKS 2015/686-429 

Kartläggning av solinstrålning i Nacka kommun 
Motion den 19 oktober 2015 av Sidney Holm (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion 
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 276 Dnr KFKS 2015/687-028 

Förmånscykel till Nacka kommuns anställda 
Motion den 19 oktober 2015 av Sidney Holm (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion 
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 


